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SKRAĆENI ZAPISNIK 
 
sa 32. (svečane) sjednice Skupštine Istarske županije, održane  30. 03. 2012. godine  u 
Sabornici u Poreču. 
 

Svečana sjednica  započela je u  11,05 izvođenjem državne himne «Lijepa  naša» i 
svečane  pjesme  «Krasna zemljo - Istro milo «, koje je otpjevala sopranistica Mila Soldatić 
uz klavirsku pratnju  Filipa  Faka. 
 
VIJEĆNICI SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJE 

 

R
R.br 

B 

 
VIJEĆNIK 

 

 
LISTA 

 
PRIMJEDBE 

1
1. 

Vesna Dabo-Vlahović IDS – HNS  

2
2. 

Furio Radin   IDS – HNS  Od 

3
3. 

Mirjana Antonelić IDS – HNS  

4
4. 

Dragan Filipović IDS – HNS  

5
5. 

Katarina Nemet IDS – HNS  

6
6. 

Nevija Poropat IDS – HNS  

7
7. 

Tedi Chiavalon IDS  -HNS   

8
8.  

Roberta Lakošeljac IDS – HNS  

9
9. 

Ahmed Makota IDS – HNS   

1
10. 

Vojo Kličković IDS – HNS   

1
11. 

Tom Bisaku                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            IDS – HNS    

1
12. 

Eda Klapčić IDS – HNS   

1
13. 

Serđo Baskijera IDS – HNS   

1
14.  

Serđo Rigo IDS – HNS   

1
15. 

Marin Grgeta IDS – HNS   

1
16. 

Alida  Perkov IDS – HNS   

1
17. 

Tamara Brussich IDS – HNS   

1
18. 

Danica Miletić IDS – HNS   

1
19. 

Silvio Brunelli IDS – HNS   

2
20.  

Jasna Smojver – 
Kompas 

IDS – HNS    
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DUBRAVKA SVETLIČIĆ, voditeljica  programa  svečane sjednice, zaželjela je  svim 

prisutnima dobar dan i  dobrodošlicu na svečanu sjednicu  Skupštine Istarske županije, u 
povodu  Dana Statuta Istarske županije, povijesnog dokumenta donesenog 30. ožujka  1994. 
godine u  ovom povijesno zdanju Istarske sabornice - buon giorno e benvenuti alla  seduta 
solene dell'Assemblea della  Regione istriana., organizata in ocasione  della  Giornata dello 
Statuto  della  Regione  istriana, documento storico  e  emanato  il  30  marzo  nel 1994  in 
questo satorico defifficio  della Dieta  istriana.  
 

Pjesma «Krasna zemljo – Istra milo», pjeva se sa zanosom već 100  godina. Toliko je 
godina  prošlo, otkako je  stihove  Ivana Cukona u Pazinu uglazbio Matko Brajša Rašan. 

2
21. 

Stjepan Mraković IDS – HNS   

2
22. 

Evelina Biasiol – 
Brkljačić 

HSU – HSLS  

2
23. 

Ivica Mikulčić HSU – HSLS  

2
24. 

Zdenko Pliško HSU – HSLS  

2
25. 

Nenad Boršić HDZ – HSS    

2
26. 

Marino Roce HDZ – HSS   

2
27. 

Oliver Gmitrović HDZ – HSS   

2
28. 

Zvonimir Čoga HDZ – HSS  

2
29. 

Nika Krstevski HDZ – HSS  

3
30. 

Dino Kozlevac SDP – ZELENI  

3
31. 

Josip Anton Rupnik SDP– ZELENI  

3
32. 

Lucija Debeljuh SDP – ZELENI  

3
33. 

Maja  Šarić – Diković  SDP – ZELENI  

3
34. 

Plinio Cuccurin  NEZAVISNI  

3
35. 

Vlado Ivetić NEZAVISNI  

3
36. 

Tullio  Fernetich NEZAVISNI  

3
37. 

Alen Rosanda  NEZAVISNI  

3
38. 

Ivo Uccio Miletić NEZAVISNI  

3
39. 

Viktor  Krapljanov  NEZAVISNI  

4
40. 

Nenad  Čendak NEZAVISNI  

4
41. 

Gvido Jermaniš NEZAVISNI   
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Svečanom se sjednicom obilježava  stogodišnji jubilej pjesme «Krasno  zemljo – Istra mila», 
koju je Skupština Istarske  županije na sjednici  23. rujna 2002. godine  utvrdila kao  HIMNU 
ISTARSKE ŽUPANIJE - il  centesimo anniversario  dell'inno  Istriano «Krasna zemljo – Istra 
mila».     

      D N E V N I  R E D :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
 

1. Otvaranje svečane sjednice Skupštine Istarske županije  u povodu  Dana Statuta 
Istarske županije - Prigodni govor  predsjednika Skupštine Istarske  županije Dina 
Kozlevca, 

2. Prigodni govor  Župana Istarske  županije Ivana Jakovčića, 
3. Glazbeni program, 
4. Zatvaranje svečane sjednice 

 
 AD- 1 OTVARANJE SVEČANE SJEDNICE SKUPŠTINE 
           ISTARSKE ŽUPANIJE U POVODU DANA 
           STATUTA ISTARSKE ŽUPANIJE – PRIGODNI 
           GOVOR  PREDSJEDNIKA SKUPŠTINE ISTARSKE 
           ŽUPANIJE DINA KOZLEVCA 

 
DINO KOZLEVAC,  se obratio prisutnima slijedećim riječima :: 

  
 «Dobar dan, buon giorno a tutti, 
 Poštovane  vijećnice i vijećnici ! 
 Dozvolite  da otvorim  današnju svečanu sjednicu Skupštine Istarske  županije u 
povodu Dana Statuta  Istarske županije, il Giorno dello  Statuto della  Regione istriana, apro 
la seduta solene dell'Assemblea  regionale della Regione istriana in ocasione della  Giornata  
delo Statuto  della  Regione  istriana, Dan Statuta  Istarske  županije. 

Dozvolite mi da  na samom početku , s obzirom  da su sa nama ovdje  prisutni i gosti, 
da  pozdravim 

- Ivana Jakovčića, Župana Istarske županije , (Aplauz), 
- zastupnike u Saboru Republike  Hrvatske , koji su ovdje 

danas sa nama, (Aplauz), 
- biskupa  Porečko-pulske  biskupije monsinjora Ivana 

Milovana, (Aplauz), 
- potpredsjednika Skupštine Primorsko-goranske  županije, 

gospodina  Đanina  Sučića, (Aplauz), 
- sve gradonačelnike, načelnicu i načelnike općina i gradova u 

Istarskoj  županiji, koji su ovdje  sa nama, (Aplauz), 
- predstavnike tijela  državne uprave u Istarskoj  županiji, 

(Aplauz), 
- predstavnika  Saveza antifašističkih  boraca i udruga iz 

Domovinskog rata, (Aplauz), 
- sve predstavnike gospodarstva, Gospodarske komore, 

obrtničke komore, tijela i ustanova iz javnoga dijela  rada u 
Istarskoj  županiji, sve društvene organizacije i sve  
predstavnike ostalih  institucija koje su tu danas sa nama, a 
na kraju, i ne manje  bitan, poseban  pozdrav 

- predstavnicima  medija i  kao domaćine 
- sve vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske  županije. 

Hvala  svima što ste danas ovdje sa nama. (Aplauz).  
Poštovane dame  i gospodo vijećnice i vijećnici Skupštine Istarske  županije,  
poštovani gospodine  Župane,  
poštovane dame i  gospodo, uzvanici i gosti, signore  e signori, tutti i presenti. 
Dozvolite mi nekoliko riječi u ime Skupštine Istarske  županije na današnji  dan  kada  

obilježavamo 10-tu godišnjicu od dana kada su  2002. godine u ovom povijesnom  zdanju 



5 

 

Istarske sabornice , simbolu  borbe za prava naroda, donesene dvije odluke, jedna je bila 
proglašenje Istarske  županije posvećena povijesnim Pazinskim odlukama o priključenju Istre 
matici domovini  i Odluka o proglašenu Dana Istarskog  statuta, La giornata  dello Statuto 
istriano, kojega  danas ovdje svi okupljeni  obilježavamo i  slavimo.  

 Isto tako  bih  na samom početku rekao da posebno u ovoj prilici obilježavamo i 100  
godina  Istarske himne «Krasna zemljo – Istro mila», koju malo prije  smo  je  čuli, kao  što to 
uvijek  uobičavamo  u službenom dijelu kada slušamo uz  državnu himnu i himnu   Istarske 
županije. Ona je 100 godina odražavala, nije  samo jedna pjesma koja se pjeva, nego je  i 
odraz  težnje naroda ovih prostora za  slobodom i pravdom.   

Statut je  Skupština Istarske  županije utvrdila još  1994. godine  i time je izrazila 
opredjeljenje građana Istre da se ondašnjim turbolentnim političkim i društvenim  vremenima, 
odnosno uvjetima, ne dozvoli, prvo, smanjivanje ljudskih i manjinskih prava, a ne samo 
smanjivanje, nego i da se unaprijede prava  na svim poljima  društvenog  života u Istarskoj 
županiji sa uvažavanjem specifičnosti ovih prostora.   

Valja naglasiti  i danas da su u Statut  Istarske  županije ugrađene temeljne 
vrijednosti i odrednice koje  određuju Istru kao više etničku, više kulturnu, više jezičnu 
zajednicu sa čuvanjem dostojanstva pojedinca, punim pravom izražavanja, poštovanja, 
osiguranja  razvoja  društvene, etničke, vjerske, kulturne, političke i  jezične slobode.  

Lo ripetiamo, lo Statuto e'  in certo modo l'espressione della  nostra vita  su  questi 
teritori dove  si  congiungano e intraciano tre culture : la  slava, romana e mideleuropea. Lo 
Statut  e' l'espressione della  nostra voglia di rispeto delle singole diversitta' e della  
convivenza dei nostri cittadini apartanenti  alla comunitta'  nazionale Italiana  autochtona in 
Istria ed altri  cittadini apertenenti  alle altre nazionalitta' che  vivono in Istria.  

Kada je 1994. godine utvrđen Statut, moramo reći da je u ondašnjim uvjetima bilo 
dosta otpora od strane centralne vlasti, nerazumijevanja, kritika,  i sve u cilju da se ne dozvoli 
Istarskoj  županiji pravo na takav Statut koji je, ponavljam, izraz  volje građana Istre.    

Danas, pa i  sa vremenskom distancom, možemo reći i ponosno istaknuti  da smo bili 
u pravu. Procesi koji su se razvijali u Republici Hrvatskoj  od tog perioda  na ovamo  bili su i 
jesu demokratski i  nezaustavljivo su se kretali , uz manje ili  više problema i  otpora. I naše 
odluke i takav Statut, možemo  slobodno reći, imao je utjecaja definitivno  na te procese koji 
su se događali u Republici Hrvatskoj, koji  su, evo, danas u završetku jedne značajne, a ja 
bih rekao i ključne dionice, a to je da je Republika Hrvatska postala članica  Europske unije, 
koja nije idealna, ali koja je stvorena na tekovinama, kao prvo, ne smijemo zaboraviti, 
pobjede antifašističke koalicije, koje su narodi Republike Hrvatske  i narodi Istre  dali svoj  
velik i nemjerljiv doprinos.  A upravo temelji vrijednosti na kojima  počiva Europska unija su 
one vrijednosti koje  su ugrađene u Statut Istarske  županije, sloboda izražavanja, poštivanje, 
osiguranje i razvoj društvene, etničke,  vjerske, kulturne, političke i jezične slobode, te 
ekonomski razvoj i  pravna sigurnost. Možemo slobodno reći da  Istra  ne ide u Europu, nije 
ušla u  Europu, ona je  u  njoj povijesno pripadala i uvijek je sastavni dio te Europe.   

Dame i gospodo, signore  e signori, 
Upravo takav, ja bih rekao, demokratski okvir koji je izrazio i naš Statut, su 

pretpostavke za  ukupan razvoj zajednice, kako društveni, tako i  gospodarski.  
Krajem prošle godine održani su parlamentarni izbori na kojima su građani Istre 

gotovo  plebiscitarno  dali svoj  glas pobjedi koalicije, koja danas obnaša vlast i promjenama 
koje smo s pravom  svih ovih godina i očekivali. Svjesni  smo teškoća u kojima  se nalazi, 
posebno gospodarstvo, i to osjećaju građani Istre. Ali, isto tako uvjereni smo  da  će 
provedbom programa koalicijske vlasti u koje je upravo uvaženo sve ono što Istarska  
županija je spremila i očekivala  svih  ovih godina, a to je  snažna  decentralizacija ovlasti 
financija, gospodarska  reforma, reforma  javne uprave i ono što  želimo naglasiti  jačanje 
uloge lokalne i regionalne samouprave. Upravo prihvaćanje projekata čija je realizacija i  
stvarno  započela  svjedoci  smo ovih dana, nakon dugog  niza godina, pa i neopravdanog 
zanemarivanja, pa bih rekao i zaustavljanja, daje nam za pravo za optimistički  gledamo svi 
zajedno na budućnost. Svjesni smo teškoća, svjesni  smo  da svi mi na svim  razinama 
moramo dati svoj doprinos, da je pred svima  nama puno posla, ali sam uvjeren da  ćemo svi 
zajedno, kao što i proklamiramo zajedništvo u svim  svojim aktima na  području Istarske  
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županije, samo zajedno učiniti i dati svoj puni doprinos da nam  bude bolje i da osiguramo 
prosperitet i razvoj građanima Istre  i budućim  generacijama i da se višestoljetna borba i 
zalaganje svih progresivnih  snaga u povijesti na ovim prostorima, da se zaslugama i 
antifašističkim borcima i borcima iz Domovinskog  rata, da upravo Istra bude onakva za 
kakvu se svi mi zalažemo, a to je da je sređena, ugodna za  život i rad, da se  jednostavno u 
Istri lijepo i ugodnije  osjećamo.   

Da  dalje  ne  dužim, na kraju ja bih još jedanput svima vama se zahvalio , grazie, 
buona  giornata dello  Statuto  della  Regiona  istriana, hvala i svima vama i građanima  
Istarske  županije čestitam i  sretan Dan Statuta  Istarske  županije, svima puno sriće , 
zdravlja i uspjeha u narednom periodu. 

 Hvala  vam, grazie». (Aplauz). 
 
 U nastavku su: Mila  Soldatić – Marić uz pratnju Filipa  Faka na  glasoviru izveli dvije  
arije : 
 - Il bacio», autor  Luigi Arditi 
 - Sempre  libera», arija  Giuseppe Verdia iz opere «La Traviata». 
   

AD – 2 PRIGODNI GOVOR  ŽUPANA ISTARSKE ŽUPANIJE 
                       IVANA JAKOVČIĆA  
 

IVAN JAKOVČIĆ, obratio se prisutnima slijedećim riječima : :  
 
 «Dame i gospodo, signore  e signori, 
 poštovane vijećnice i vijećnici, egregie  consiglere e consiglieri. 

Istra je  izgradila svoj identitet čvrst, snažan, plemenit, raskošan i  čaroban, identitet 
ljudi, identitet zemlje, osjećaj pripadnosti, pa i osjećaj ponosa. Biti Istrijan, biti iz Istre, danas 
je nešto drugo, nešto posebno . 
 Desetljećima zatomljena pripadnost Istri  danas doživljava svoju pravednu renesansu 
pripadnosti Istri, ali  ta pripadnost zemlji Istri nije nacionalna ili ne daj bože nacionalistička, 
ona je otvorena, više od  nacionalne, jer je pripadnost jezicima kojima se prožimaju, 
kulturama kojima  se prožimaju, pripadnost  konfesijama koje se međusobno  poštuju i 
uvažavaju,  je nešto posebno..Takva je Istra, naša Istra, Istra koju danas živimo.  
 U tome je i upravo uloga Istarskog statuta kojega dana obilježavamo  nezaobilazna. 
Zato je dobro  da svake godine na današnji dan doći u ovu Istarsku sabornicu, podsjetiti se 
vremena , ne tako davne prošlosti. Danas ovdje obilježavamo i  100  godina  Istarske  himne, 
naglašavam himne, a ne svečane pjesme, mada je i ona naravno svečana. Paradoks 
moderne povijesti Istre je ta je ta naša himna «Krasno zemljo - Istro mila», prije  100 godina 
poslužila za buđenje hrvatskog nacionalnog ponosa i identiteta, a nakon stotinjak godina ona 
je na svojevrstan način bila i u funkciji istarskog prkosa prema nacionalističkoj  hrvatskoj 
politici tog vremena. Još više od toga i još više  fantastično  i  nevjerojatno što je ta naša 
himna  bila i u funkciji stvaranja dvojezične Istre. Tako je   nevjerojatna povijesna  činjenica  
da je  hrvatska  budnica  prije 100  godina u bitnome omogućila uvođenje i talijanskog  jezika  
kao  službenog jezika danas u Istarskoj  županiji, ali to je  Istra, to je. naša povijest i naša  
stvarnost. I  neka tako bude!  
 Devedesete su daleko iza nas. To je zaista bilo neko drugo vrijeme, ali iskustvo koje 
nosimo dobro je i za danas i za budućnost, iskustvo koje govori da Istra mora uvijek ostati 
oprezna, jer nas  nije niti jedna  vlast nije ni pazila ni mazila. 

 Međutim, želim odmah na početku istaknuti gotovo povijesni značaj nedavno 
objavljenog novinskog oglasa kojim najavljujmo naponom  početak  gradnje nove opće 
bolnice u  Puli. Nakon  10 godina od prve ideje do danas mogu sa neskrivenim 
zadovoljstvom reći  da se strpljenje i uporan rad potpuno isplatio. Političke igre koje su se 
vodile oko izgradnje bolnice neka padnu u zaborav  ili  budu dio  nečijih memoara. 

Dakle, dame i gospodo, očekujemo početak izgradnje bolnice do kraja ove godine, 
mada smo si dali ambiciozan rok da to  bude na Dan županije 25.09., neka  naša bolnica 
bude i božićna bolnica i bit  ćemo itekako zadovoljni.  
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Pred nama je i izgradnja dva ključna  gospodarska programa,  energetskoga, 
zamjenske termoelektrane u Plominu i turističko-kulturnog programa «Brijuni rivijera». 
Ukratko, dakako da su to  prvenstveno politike odluke, jer da su  isključivo ekonomske, 
«Brijuni rivijera» bi već bila izgrađena. Kolika je veličina samo ova  dva programa koja danas 
imamo, naglasiti  ću na jednostavan način. Oni vrijede 100 godišnji  županijski  proračun, 
vjerovali ili ne., 100 godišnji  županijski proračun , pa  čak možda i više, ovisno o tome kako 
se računa. Dakle, 100 godina županijskog proračuna  u samo dva  razvojna programa koji 
mogu biti završeni u maksimalno  5 godina od  današnjeg  dana, hoćemo li ili  ne. Da li nam 
je  bolja  previsoka nezaposlenost,  vjerujem da je svakome pametnome sve jasno. Svakako, 
osim uobičajenih nadležnih  resora za ova  dva projekta , Ministarstva gospodarstva i 
Ministarstva turizma, ključnu ulogu u donošenju odluke oko Plominske termoelektrane treba 
imati Ministarstvo zaštite okoliša, te sva kako nezaobilazno općine Labinštine i Grad Labin i 
njihovi  građani.  

Mnogobrojni drugi kapitalni  istarski programi  su u poodmakloj fazi  realizacije  ili 
njihova gradnja počela ovih dana. Tu, prije svega, mislim na cestovni Istarski ipsilon, 
plinofikaciju Istre, Regionalni centar za gospodarenje otpadom na Kaštijunu, izgradnju 
desetine, pa i stotine kilometara kanalizacijskog sustava u našim općinama i gradovima kroz 
projekt Jadran ili Istarski vodozaštitni sustav itd.,. itd., itd. 

Područje u koje moramo  hrabrije i više ulagati u narednim godinama povezujem  sa 
istraživanjima u biotehnologiji i ulaganja i umrežavanje kabelskih sustava i svakako u 
bežične sustave komunikacija. Tu smo premalo za sada učinili i moramo se konačno odlučiti 
u zajedništvu svih zainteresiranih partnera i u javnom i u privatnom sektoru za model, 
plediram ponovno, na naš istarski model komunikacije među subjektima i  građanima Istre. 

Svakako želimo uskoro vidjeti i početak gradnje to jest stvaranja sveučilišnog 
kampusa. Od Sveučilišta u Puli očekujemo jači angažman i jaču suradnju sa  
gospodarstvom. To isto ćemo napokon učiniti sa Porečkim Institutom za poljoprivredu i 
turizam. Taj prevažan Institut nije odigrao očekivanu ulogu u iznimno uspješnoj  
transformaciji istarske poljoprivrede u zadnja dva desetljeća.  Učinit  ćemo sve da  znanost u 
području  poljoprivrede, pa i turizma,  dobije mjesto koje zaslužuje. 

Međunarodna  suradnja, koju posebno njegujemo će na području gospodarstva imati 
sve više ključnu ulogu. Zatim  ćemo nakon  Ureda kojeg smo otvorili u  Bruxellesu još ove 
godine otvoriti Ured u Njujorku, a onda i Ured u  Zagrebu. Time  želimo snažnije pomoći, 
pogotovo malom i srednjem  poduzetništvu i obrtništvu.      .    
 Dame i gospodo, mogao  bih  tako nabrajati zaista stotine manjih ili većih programa iz 
svih područja rada Istarske  županije, ali molim da mi nitko ne zamjeri, a pogotovo oni  koji 
su  nesebično i požrtvovno ugradili  sebe u  pregršt važnih i uspješnih  projekata, što ih 
naprosto neću danas navoditi i  nabrajati.   
 Dame i gospodo, sigore  e signori! 
 Devedesete godine prošlog milenija  bile su godine izgradnje suvremenog  identiteta 
Istre. Prvo desetljeće  novoga milenija  bile  su godine kreiranja i izgradnje ključnih istarskih 
infrastrukturnih razvojnih programa. 
 Što nam slijedi, što nosi ovo desetljeće ? 
 Uvjeren sam da će nam  dvije ovaj puta, opet političke  činjenice, obilježiti naredne 
godine. Svakako, prva činjenica je  ulazak  Hrvatske u  Europsku uniju  1. srpnja  iduće. 
godine, a druga je očita potreba stvaranja  Istarske  županije, koja  će u hrvatskim i  
europskim  okvirima, postati  županija  sa posebnim  statutom ili posebnim ovlastima. 
Europska  budućnost Hrvatske, koju  ćemo napokon  doživjeti nosi izvanrednu priliku za Istru 
i njene građane. Pozivam sve jedinice lokalne samouprave, institucije, ustanove, tvrtke, 
nevladine udruge, da nas obasipaju idejama i programima koje  ćemo kandidirati zajedno  na 
europske izvore financiranja. Zaista za naše prilike veliki novac koji  će nam biti na  
raspolaganju u Bruxellesu moramo  u velikoj mjeri dovesti i u  Istru. Odgovornost je, dame i  
gospodo, na svima  nama . 
 Druga  činjenica, sadašnji  status  Istarske  županije je neodrživ. Hrvatska je uz  
Grčku  najcentraliziranija  europska  država. Dobro jer što je prihvaćena naša inicijativa 
kojom je Vlada osnovala Nacionalno povjerenstvo za  reformu  lokalne i regionalne 
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samouprave. U  očekivanju  rezultata rada ovoga Povjerenstva na nama je da politički kroz  
rad političkih  stranaka u Istri, ali i institucionalno kroz rad  Županijske skupštine, predložimo  
naš model  decentralizacije,  naš model reforme, konačno  naš model Istre kao  županije sa  
posebnim Statutom. (Aplauz). Taj  naziv  regija sa posebnim  Statutom u europskim okvirima  
nije  ništa novo i to vjerujem naprosto svi znamo.  Mnoge zemlje u  Europskoj uniji  imaju 
regije koje imaju  drukčije ovlasti  od  većina  regija u istoj  državi, takozvana  asimetrična  
regionalizacija. 
 Istarska  županija je  najuspješnija hrvatska  županija i ima pravo od države dobiti i 
posebne ovlasti. Predložit ćemo u  suradnji  s državom  razradu takvog modela po kojemu  bi 
Istarska  županija preuzela puno efikasnije upravljanje državnom  imovinom, sustavom 
obrazovanja, pogotovo osnovnog i srednjeg školstva, zdravstva, socijalne skrbi, kulture, 
puno uspješnije, siguran sam nego što to danas čini  država.  
 Nisam naivan i ne očekujem da će odmah svi objeručke prihvatiti ovu inicijativu, ali 
ono što imamo pravo očekivati je barem argumentiran dijalog, otvoreno i iskreno  
razmatranje naših prijedloga i svake posebne situacije. 
 Uostalom, kao i sve ostalo, ta inicijativa  radi boljeg življenja u Istri, radi većeg 
dobrobiti naših  građana, a vjerujem da je dobrobit  građana  svima  na srcu, neovisno o 
političkim pripadnostima. 
 Dame i gospodo, signore  e signori, puno je posla iza nas, puno je toga učinjeno, ali 
puno je toga ispred nas, puno je toga još za učiniti. Vrijeme koje dolazi, svakako je novo 
vrijeme velikih prilika, šansi koje Istra i njeni  građani moraju iskoristiti, naprosto ne smiju 
propustiti. Vjerujem u naše zajedništvo, vjerujem u snagu identiteta Istre i vjerujem da imamo 
i puno  saveznika  na ovom  velikom poslu koje nas očekuje. 
 Čestitam  svima Dan Statuta Istarske  županije.  
 Hvala lijepa. Grazie mile».           
 (Dugotrajni aplauz). 
 

Zatim DUBRAVKA SVETLIČIĆ, voditeljica  programa  svečane sjednice,  najavljuje  
etno  skupinu  «Veja», koja dolazi iz Pazina i bavi se istraživanjem  istarske narodne 
tradicionalne  glazbe te njezinim izvođenjem u izmijenjenim aranžmanima koristeći  razne 
tradicijske instrumente iz cijeloga  svijeta, koja je do sada  imala  tridesetak nastupa u 
Hrvatskoj, ali  i u susjednim zemljama. 
  Il  complesso  etno «Veja» arriva  da Pisino  e si occupa  di ricerche nell'ambito   della  
musica popolare tradizionale istriana, eseguendola inoltre con  arrangiamenti  diversi 
mediante l'utilizzo di svariati strumenti  tradizionali provinienti  da tutto il  mondo. 
 Članovi skupine :  

- Gortan Farkaš - vokal, mih , violina , gajde 
- Saša Farkaš – perkusije, gitara 
- Marko Pernić – back, vokal, harmonika, gitara 
- Ljuban Rajić – perkusije,  

izveli su tri pjesme , tradicijsku glazbu istarskog  poluotoka, koje  su kao  pravi Istrijani  
posvetili  ženama: 

- Bela  Brunettta, 
-   Anka , 
-  Marija, koje su popraćene  aplauzom.  

Predsjednik DINO KOZLEVAC, na kraju se zahvaljuje svima koji su došli na svečanu 
sjednicu  Županijske skupštine Istarske  županije. 
 Pozdravlja sve one koji su se priključili nakon  što je započela  sjednica.  Ispričava se 
onima koje nije posebno pozdravio, ali svi su dragi  gosti na  svečanoj sjednici Skupštine 
Istarske županije.  
 

U nastavku  je DUBRAVKA SVETLIČIĆ,  voditeljica  programa  svečane sjednice, 
izvijestila da su Grad Poreč i Istarska županija obnovili  podrum  Sabornice kao  važan dio 
EU projekta «REVITAS». Opremili su ga kao INFO PUNKT za kulturni turizam i  enoteku  
istarskih  vina u zgradi, koja je  tijekom stoljeća nastala kao franjevačka  crkva na temelju 
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antičke  građevine, nakon što je u doba  Napoleona  bila konjušnica, u doba  Austrije  postaje  
sjedište  Istarskog pokrajinskog  sabora, ali istovremeno i    najmoderniji vinski podrum, kojeg 
danas  sa ponosom  možemo opet kao  takvog predstaviti i otvoriti javnosti.  
 Ed ora  vi invito a visitare la  cantina, la  sala della  Dieta istriana la  qualle   in  quanto 
punto fondamentale  del proggeto EU REVITAS e stata rinovata ed aperta  questo lunedi e in 
futuro  sara  un INFO POINT per il turismo  culturale oltre  che  enoteca di vini istriani. 
 Posebno pozdravlja predsjednika Uprave Agrolagune, gospodina Gordana 
Kramarića, u čije ime  poziva prisutne da degustiraju u podrumu  vina  Lagune i delicije  
Agrolagune. 
 Svima  želi ugodan dan i boravak u Poreču.. 
  
  Svečana  sjednica je zaključena u  12,04  sati.    
   
 
 
 
 
SKRAĆI ZAPISNIK  VODIO :            PREDSJEDNIK  SIŽ : 
 

IVAN KLARIĆ                                              DINO KOZLEVAC 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


